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Protokół nr 24/2021
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 19 stycznia 2021 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja. Omawiane materiały są udostępniane na stronie internetowej
www.kedzierzynkozle.esesja.pl

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Krzysztof Mirecki – radca prawny;
3) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
4) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
5) Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej i p.o. dyrektora

Muzeum Ziemi Kozielskiej;
6) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
7) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
8) Adam Oczoś radny miasta;
9) Grzegorz Chudomięt – radny miasta.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad nieobecna była radna Katarzyna Dysarz, która dołączyła
do posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.
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Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 23/2020 z dnia 8 grudnia 2020 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia

regulaminu określającego zasady i tryb przyznawania nagród za szczególne
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony
kultury oraz wysokości tych nagród.

5. Ustna informacja miejskich placówek kulturalnych, sportowych i oświatowych
z przebiegu ferii zimowych 2021 r. (MOK, MBP, MOSiR, Muzeum Ziemi
Kozielskiej, Wydział Oświaty i Wychowania).

6. Analiza kosztów funkcjonowania szkół.
7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż nikt nie zgłasza wniosków
do porządku obrad i przeszedł do kolejnego pkt porządku.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 23/2020 z dnia 8 grudnia 2020 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Katarzyna Dysarz
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Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia
regulaminu określającego zasady i tryb przyznawania nagród za szczególne
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony
kultury oraz wysokości tych nagród.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki przypomniał, iż strona urzędowa
przygotowała projekt uchwały na wniosek członków komisji, którzy przegłosowali
wniosek wiceprzewodniczącej komisji Hanny Białas. Dnia 17 listopada 2020 r. radna
złożyła wniosek w przedmiocie zmiany ww. uchwały, aby osoby niezamieszkałe
w Kędzierzynie-Koźlu również mogły otrzymywać nagrody o których mowa
w uchwale.

Michał Nowak zwrócił uwagę na lit. b o brzmieniu „realizować na najwyższym
poziomie artystycznym działania z zakresu twórczości artystycznej, upowszechniania i
ochrony kultury na rzecz gminy Kędzierzyn-Koźle”. Radny stwierdził, iż zapis „na
najwyższym poziomie artystycznym” to tzw. prawnicze pustosłowie i należy go
usunąć, a słowo „i” należy zamienić na „lub”, ponieważ spójnik „i” mylnie sugeruje,
że wszystkie przesłanki z tego przepisu muszą być spełnione łącznie. W związku z
powyższym wniósł, aby lit. b otrzymała brzmienie: „realizować działania z zakresu
twórczości artystycznej, upowszechniania lub ochrony kultury na rzecz gminy
Kędzierzyn-Koźle”.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie wniosek radnego Michała Nowaka:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami „za”) zaopiniowała ww. wniosek.

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętym
wnioskiem:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami „za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały wraz z wnioskiem.

Ad 5.
Ustna informacja miejskich placówek kulturalnych, sportowych i oświatowych
z przebiegu ferii zimowych 2021 r. (MOK, MBP, MOSiR, Muzeum Ziemi
Kozielskiej, Wydział Oświaty i Wychowania).

Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury przypomniał, że przed feriami
rząd wprowadził całkowity zakaz organizowania czegokolwiek. W związku z czym
pracownicy Miejskiego Ośrodka Kultury prowadzili różne interakcje w internecie
m.in. „błyskawiczny kurs kulinarny”, „krótkie bajki”, które uczestnicy wymyślali,
a pracownicy planują zanimizować w studiu.

Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej i p.o. dyrektora Muzeum
Ziemi Kozielskiej poinformowała, iż w Miejskiej Bibliotece Publicznej były
prowadzone zajęcia online tj. „ekoferie” na których uczestnicy zapoznali się m.in.
z odnawialnymi źródłami energii. Podczas ferii zamieszczono 14 filmów na kanale
Youtube, wyświetleń łącznie było 3.603 z jednego adresu IP. Dodała, iż wszystkie
biblioteki są czynne, ale można w nich tylko wypożyczać zbiory. W Muzeum Ziemi
Kozielskiej były zorganizowane warsztaty online. Warsztatowych propozycji było
sześć, ale również nagrywano rebusy i zagadki związanych z historią. W zadaniach
wykonywanych samodzielnie przez dzieci brało udział 249 osób. Ogólnie wyświetleń
było 4.119.

Tomasz Radłowski, dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji poinformował, iż
zajęciami sportowymi stacjonarnymi było bardzo duże zainteresowanie, natomiast
rząd uniemożliwił organizację tych zajęć. Zorganizowano zajęcia online, jednakże
udział mieszkańców spadł. Oprócz jogi i fitness online, które cieszą się popularnością,
prowadzono dodatkowo challenge, konkursy tj. „zbieranie kilometrów” poprzez bieg,
jazdę, „zaprojektuj piłkę” lub „wymyśl formę aktywności fizycznej w domu”.
Przypomniał, iż obiekty były otwarte dla osób z zaświadczeniem związku sportowego,
a pływacy musieli być członkami kadry narodowej.
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Bożena Jankowska, kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania powiedziała, iż
dzieci mogły być przyjęte do szkół podczas ferii. Półkolonie były zorganizowane
w trzech szkołach: PSP nr 11, 12 i 19. W sumie około 100 dzieci skorzystało z kolonii.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż nikt się nie zgłasza do
dyskusji. W związku z tym członkowie komisji zapoznali się oraz przyjęli
przedstawioną informację. Następnie ogłosił przerwę 5 minutową do godz. 16:45.
O godz. 16:45 przewodniczący stwierdził kworum i wznowił obrady komisji.

Ad 6.
Analiza kosztów funkcjonowania szkół.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło poinformował, iż w związku z wysokimi
kosztami funkcjonowania szkół o których radni wspominali na wcześniejszych
posiedzeniach, strona urzędowa przygotowała analizę kosztów funkcjonowania szkół.
Podkreślił, iż z materiału wynika, iż analiza demograficzna ma tendencję spadkową.
Im mniej uczniów w szkole tym większe wydatki. Przypomniał, iż udało się połączyć
niektóre klasy 4 i 7, co dało oszczędność w wysokości ok. 600 tys. zł. Podkreślił, iż
wynagrodzenia nauczycieli będą ciągle wzrastać, a państwo nie chce pokrywać tych
wydatków. W związku z tym strona urzędowa podjęła próbę szukania rozwiązań
korzystnych dla dzieci, rodziców, nauczycieli oraz przynoszących oszczędności.
Gmina proponuje zamknięcie szkoły podstawowej na osiedlu Azoty, która
w przeliczeniu na jedno dziecko kosztuje 12 tys. zł. Zwrócił uwagę na różnicę, że na
drugim miejscu jest szkoła, która w przeliczeniu na jedno dziecko kosztuje 8 tys. zł.
Poprosił o opinię radnych w tej sprawie. Kończąc dodał, iż obecna dyrektorka szkoły
podstawowej w Azotach w tym roku odchodzi na emeryturę.

Katarzyna Dysarz przypomniała, iż od kilku lat pojawiają się co jakiś czas rozmowy
na temat wysokich wydatków na szkołę podstawową z osiedla Azoty. Zapytała, ile
dzieci zamieszkuje w obwodzie szkoły podstawowej na Azotach, które wybierają się
do szkoły od września. Przypomniała, iż w tym roku szkolnym w omawianej szkole
nie utworzono klasy pierwszej.

Zastępca prezydenta wyjaśnił, iż nie wiadomo, czy wszystkie dzieci z tego obwodu
pójdzie do szkoły podstawowej na Azotach, jednakże w chwili obecnej do ostatniej
grupy w przedszkolu chodzi 15 dzieci.

Katarzyna Dysarz zwróciła uwagę, iż z analizy wynika, że 50% dzieci idzie do tej
szkoły na osiedlu. Należy pamiętać, iż jeśli radni zdecydują się na podjęcie próby
likwidacji tej szkoły to kuratorium może negatywnie zaopiniować tą decyzję.
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Radny Adam Oczoś przypomniał, iż od lat jest mieszkańcem osiedla Azoty
i zamknięcie szkoły podstawowej na osiedlu nie jest niczym dobrym oprócz
oszczędności. Od dawna większość dzieci z osiedla Azoty jeżdżą do innych szkół,
więc od dawna strona urzędowa mogła przeanalizować, dlaczego tak się dzieje. Radny
przypomniał, iż wielokrotnie rozmawiał z prezydentem oraz rodzicami w tej sprawie
i wiadomo, że ta placówka nie ma wiele do zaoferowania w zakresie prowadzenia
zajęć dodatkowych. Obecna pani dyrektor nie oferuje nic więcej, niż zajęcia
obowiązkowe. Zapytał, czy w późniejszym czasie gmina będzie proponowała dalsze
zamykanie szkół generujących najwyższe wydatki. W pewnych aspektach nie można
się kierować tylko ekonomią, ale charakterem funkcjonowania danego osiedla,
dostępnością i oferowaniem dodatkowych zajęć.

Wojciech Jagiełło przypomniał, iż również nie jest „za” zamknięciem jakiejkolwiek
placówki. Radni zwracała się z prośbą, aby strona urzędowa przeanalizowała koszty,
wydatki i oszczędności w oświacie, stąd przygotowany dokument o którym mowa.
Zastępca prezydenta poprosił, aby radni przedstawili inne propozycje oszczędności.
Zawsze oferta szkoły będzie mniejsza tam, gdzie będzie mniej dzieci w klasie,
ponieważ dyrektor szkoły nie jest w stanie tej oferty w ramach parametryzacji
pokazać. Dyrektor po prostu nie posiada na to środków ze względu na wysoki koszt
utrzymania jednego ucznia.

Adam Oczoś odnosząc się do wypowiedzi zastępcy prezydenta przypomniał, że już
dawno była mowa o zamknięciu szkoły na osiedlu Cisowa, jednakże postanowiono
utworzyć zespół szkolno-przedszkolny. Zapytał, dlaczego gmina w przedłożonym
materiale nie proponuje takiego rozwiązania na osiedlu Azoty tylko od razu
zamknięcie szkoły.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, iż zespół szkolno-przedszkolny na
osiedlu Cisowa powstał, nie ze względu, że w szkole było mało uczniów, lecz tylko
dlatego, że szkoła i przedszkole było w jednym obiekcie. Materiał przedstawiono
radnym jako materiał analityczny, po przeanalizowaniu go przez członków komisji
powinny pojawić się propozycje rozwiązania tej sprawy.

Jacek Król uważa, że w materiale brakuje całej sfery analiz. Następnie radny zapytał,
co z kosztami obiektu po likwidacji szkoły. Przypomniał, iż obiekt zostanie we
własności urzędu, więc nadal będzie generował koszty gminy. W związku
z powyższym przedstawiona analiza jest niepełna. Zapytał, czy pani prezydent już
przesądziła zamknięcie szkoły i czy strona urzędowa planuje zlikwidować szkołę do
września bieżącego roku.
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Wojciech Jagiełło odpowiedział, że dalsze działania w sprawie likwidacji szkoły
zostaną poczynione tylko w sytuacji, gdy radni wyrażą taką chęć. Zastępca prezydenta
stwierdził, iż analiza jest pełna, ponieważ przedstawiono analizę kosztów
funkcjonowania szkół. Dodał, iż w materiale przedstawiono również koszty
utrzymywania obiektu.

Jacek Król zaapelował, aby nie rozważać zamknięcia szkoły od września 2021 r.,
ponieważ zostało mało czasu. Dodał, iż łączenie szkół z przedszkolami to też jakieś
rozwiązanie.

Michał Nowak dodał, iż w tym roku uchwały o zamknięciu szkoły od września
bieżącego roku rada nie podejmie, ponieważ terminy już są tak napięte, że należałoby
w tej chwili podjąć uchwałę. Zwrócił uwagę na wykres dotyczący demografii
informując, iż tendencja spadkowa będzie się pogłębiać. Dodał, iż dużo mieszkańców
kończących studia również wyprowadza się z Kędzierzyna-Koźla, więc konieczność
likwidacji szkoły najprawdopodobniej nastąpi i to może niejednej. Radny kończąc
zaapelował, aby takie czynności rozpocząć z pewnym wyprzedzeniem rok, dwa bądź
trzy lata wcześniej.

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że czas na podjęcie uchwały intencyjnej jest do końca
lutego. Przypomniał, iż ostatecznie musi być zgoda kuratora, więc radni nie dowiedzą
się jaka jest opinia kuratora w tej sprawie, jeśli nie przyjmą tejże uchwały.

Ireneusz Wiśniewski poinformował, że depopulacja jest nieunikniona.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, jakie podjęto działania zapobiegawcze od
momentu, kiedy gmina wie, że coraz mniej uczniów chce uczęszczać do szkoły
podstawowej na osiedlu Azoty. Radna rozumie, że depopulacja będzie rosła, natomiast
uważa, iż zamykanie z czasem kolejnych szkół spowoduje jeszcze większą, szybszą
emigrację mieszkańców. Następnie zapytała, czy szkołę, którą niedawno zamknięto
przy ul. Stalmacha gmina wynajmuje i ile szkoła wygenerowała już strat związanych
z utrzymywaniem obiektu. Podkreśliła, że Azoty to osiedle oddalone, a także na tym
osiedlu znajduje się centrum aktywności, hala sportowa można byłoby uatrakcyjnić tą
szkołę oferując te obiekty.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że nauczyciele szukali rozwiązania dla uczniów,
należałoby ich zapytać, jednakże nie da się zatrzymać demografii. Zastępca prezydenta
odniósł się do zapytania o zamkniętą szkołę przy ul. Stalmacha i poinformował, iż całe
piętro szkoły jest wynajmowane. Gmina planuje w ramach funduszy szukać takiego
rozwiązania, które zagospodaruje ten budynek.
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Hanna Białas zaznaczyła, iż z osiedla Azoty do osiedla Śródmieście, gdzie znajduje się
szkoła podstawowa do której zawożone byłyby dzieci dzieli 5 minut jazdy autobusem.

Jacek Król przypomniał, iż różnie klasy o różnej porze zaczynają bądź kończą lekcje.
Zapytał radną, skąd posiada informację, że każda klasa będzie miała autobus
o określonej godzinie.

Grażyna Filipowicz zapytała, czy strona urzędowa już rozmawiała w tej sprawie
z kuratorem opolskim. Radna uważa, że najpierw należy porozmawiać z rodzicami
i nauczycielami.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż zgodnie z procedurą gmina może rozpocząć
rozmowy z kuratorem, gdy zostanie podjęta uchwała intencyjna. W pierwszej
kolejności należy uzyskać zgodę kuratora na likwidację, a następnie podejmować
rozmowy z rodzicami i nauczycielami, ponieważ taki jest proces.

Andrzej Kopacki zapytał, ile udałoby się zaoszczędzić, gdy zostałaby szkoła
zlikwidowana.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż byłoby to ok. milion złoty w skali roku przy
zwiększonej ofercie edukacyjnej dla uczniów przy braku likwidacji stanowisk pracy
dla nauczycieli i pracowników administracji i obsługi.

Andrzej Kopacki przypomniał, iż radni są dla mieszkańców, a nie mieszkańcy dla
radnych. Dlatego przewodniczący komisji stwierdził, iż powinno się wstępnie
porozmawiać z rodzicami i nauczycielami, aby znać ich diagnozę. Przypomniał
radnym, że koszty oświaty będą nadal rosły, demografii nie da się zatrzymać,
a podwyżki dla nauczycieli będą, utrzymanie obiektów. Przewodniczący komisji
poinformował, iż komisja zapoznała się oraz przyjęła do wiadomości analizę, jeśli
strona urzędowa chce to może przygotować uchwałę intencyjną do zaopiniowania
radnym. Jednakże sugeruje, aby nie rozważać zamknięcia szkoły jeszcze w tym roku.

Grzegorz Chudomięt wyraził swoje zdziwienie, ponieważ organ wykonawczy
w projekcie uchwały przedstawiał swoje propozycje działania, a nie pytał najpierw
o opinie radnych. Radny poinformował, iż ma wrażenie, że organ wykonawczy w tej
sprawie chce „umyć ręce” od przygotowania projektu uchwały i sceduje to na
członków tejże komisji, aby oni podjęli taką decyzję.
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Adam Oczoś złożył wniosek w sprawie zamknięcia dyskusji:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak
BRAK GŁOSU (2)
Katarzyna Dysarz, Ireneusz Wiśniewski

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Członkowie komisja ustalili termin kolejnego posiedzenia zdalnego na dzień 16 lutego
godz. 16:00.

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 19:30
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


